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	Breast milk test that examines cells to predict cancer

A mother's breast milk could be used to predict whether she is at risk of developing breast cancer, scientists say.

Cells in the milk can easily be tested to see if they contain certain genes linked to the illness. 

And within a few years, it is hoped that all women who give birth in hospital could provide milk for screening.

As some 80 per cent of women have children, researchers believe that testing milk would provide a cheap, simple way of checking their risk.  

Up to one in eight women will develop breast cancer at some stage – and the incidence has increased by 50 per cent over the past 25 years. 

Although the illness is far more common among the over-50s, around one in five cases occurs in younger age groups.  

But there is currently no effective way of screening them, because mammograms do not always detect tumours in women who have not reached the menopause – particularly if they are breast feeding.  

U.S. researchers at the University of Massachusetts, in Amherst, collected milk samples from 250 mothers who had all had a biopsy to check for breast cancer.

They then tested the DNA of the milk to see whether genes had been altered in a way which would suggest early signs of the disease. The study found that women whose biopsies suggested they had cancer also showed signs of the disease in milk cells. 

Lead researcher Dr Kathleen Arcaro said that although the pilot study was small it was ‘sufficient to tell us that we can use the cells in breast milk to assess breast cancer risk’.  

Dr Arcaro added that she hoped one day every woman who has a baby in hospital would have her breast milk tested for cancer.  

‘We’ll take a little sample of colostrum [milk produced in late pregnancy], and we’ll tell her how her breasts are doing,’ she said. ‘It’s totally non-invasive, potentially inexpensive, and really accurate.’  

Breast cancer is by far the most common form of the illness among British women – almost 48,000 new cases are diagnosed every year. 

It claims 12,000 lives annually.  

The rate has increased dramatically in recent years, with blame falling on lifestyle factors such as smoking, obesity and drinking, as well as a tendency to have fewer children.  

Henry Scowcroft, of Cancer Research UK, said: ‘This is an intriguing concept but the available information leaves several questions unanswered.Larger follow-up studies are now needed. In the meantime, women should continue to attend screening when invited.’
	Исследование грудного молока проверяет клетки на предмет появления рака

Учёные утверждают,что материнское грудное молоко может быть использовано для выявления того,подвержена ли женщина риску развития рака груди.

Клетки в молоке легко могут быть проверены на предмет того,содержат ли они определённые гены,связанные с болезнью.

Есть надежда,что все рожающие женщины в течение нескольких лет смогут пройти профилактическое обследование грудного молока.

Поскольку детей имеют около 80 процентов женщин,учёные надеются,что исследования молока дадут им недорогой и простой способ провериться.

Чуть ли не у каждой восьмой женщины рак груди проявляется на какой-либо стадии -и за последние 25 лет их доля возросла на 50 процентов.

Хотя это заболевание распространено гораздо больше среди тех,кому за 50,примерно один из пяти случаев приходится на более младшие возрастные группы.

Но в настоящее время нет эффективного способа их диагностирования,поскольку маммограммы не всегда выявляют опухоли у женщин,не достигших менопаузы,-особенно если они кормящие.

Американские учёные из Массачусетского университета в Эмхёрсте взяли на анализ молоко у 250 женщин,прошедших биопсию на предмет наличия рака груди.

Затем они исследовали ДНК,содержащуюся в молоке,чтобы понять,изменились ли гены таким образом,что можно было бы говорить о первых признаках болезни.Исследование установило,что у тех женщин,чья биопсия свидетельствовала о наличии у них рака,признаки заболевания обнаруживались и в клетках молока.

Руководитель группы учёных,проводивших исследование,доктор Кэтлин Аркаро заявила,что хотя это пилотное исследование было небольшим,его «достаточно,чтобы уверить нас в том,что мы можем использовать клетки в грудном молоке для оценки риска возникновения рака груди».

Доктор Аркаро добавила,что она надеется на то,что когда-нибудь у любой рожающей женщины будут проверять грудное молоко на предмет наличия рака.

«Мы будем забирать на анализ небольшое количество молозива(молока,вырабатывающегося на поздних сроках беременности) и будем сообщать ей,как у неё идут дела»,-сказала она.«Это совершенно бескровно,в перспективе недорого и очень точно.»

Рак груди является безусловно самой распространённой формой заболевания среди британских женщин-почти 48,000 новых случаев выявляются каждый год.

Он уносит 12,000 жизней ежегодно.

В последние годы это число резко увеличилось.Вина за это лежит на определяющих современный образ жизни факторах,таких как курение,ожирение и пьянство,а также склонность заводить меньше детей.

Генри Скаукрофт из Cancer Research UK заявил:«Это занимательная идея,но имеющаяся информация оставляет много вопросов.Нужны дополнительные,более широкие исследования.А пока что женщинам стоит продолжать обследоваться,если есть такая возможность.»


